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Protokół nr 12/2023 

z posiedzenia Komisji Rozwoju 

w dniu 22 listopada 2023 r.  

 

WAK.0012.1.12.2023 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 Posiedzenie komisji otworzyła Wiceprzewodnicząca komisji Pani Izabela Kownacka, 

witając członków komisji oraz Gości. Lista obecności Radnych i Gości obecnych na 

posiedzeniu stanowi załącznik Nr 1 i Nr 2 do niniejszego protokołu.  

W posiedzeniu wzięło udział siedmiu członków Komisji Rozwoju:  

1) Aleksandra Bednarek; 

2) Piotr Choroś; 

3) Zbigniew Garbaczewski 

4) Izabela Kownacka; 

5) Wiesław Smoczyński; 

6) Leszek Smuniewski; 

7) Grzegorz Zbroch. 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia.  

Proponowany porządek obrad: 

1) Otwarcie posiedzenia. 

2) Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3) Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji.  

4) Zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Legionowskiego na 2024 rok. 

5) Sporządzenie planu pracy komisji na 2024 rok. 

6) Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

7) Wolne wnioski. 

8) Zamknięcie posiedzenia. 

 

Wiceprzewodnicząca komisji powiedziała, że porządek posiedzenia został radnym wcześniej 

udostępniony. Zapytała, czy ktoś chciałby wnieść jakieś uwagi. Nikt nie zgłosił propozycji 

zmian. Wiceprzewodnicząca przystąpiła do jego realizacji. 

 

 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

 

Wiceprzewodnicząca komisji zwróciła się z prośbą do Skarbnika Powiatu 

Legionowskiego o omówienie projektów uchwał.  

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w kompetencji Komisji Rozwoju są dwa 

projekty uchwał spośród uchwał przewidzianych do procedowania na najbliższej Sesji Rady 

Powiatu w Legionowie. Pierwszy, to projekt uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę      

Nr 308/XLVII/2022 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2023.  
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Nadmieniła, że w projekcie uchwały, w kompetencji Komisji Rozwoju, w planie wydatków 

są zawarte następujące zmiany, będące w kompetencji Komisji Rozwoju: 

1) zmniejszenie: 

a) 50.000,00 zł - „Pomoc finansowa dla Województwa Mazowieckiego na zadanie 

pn. Budowa drogi wojewódzkiej nr 630 - obwodnicy Jabłonny”. Dodała, że na 

podstawie podpisanego w styczniu 2022 r. porozumienia pomiędzy Samorządem 

Województwa Mazowieckiego, Powiatem Legionowskim a Gminą Jabłonna 

lokalne samorządy sfinansują w ramach pomocy finansowej w formie dotacji po 

50% kosztów opracowania dokumentacji projektowej w zakresie budowy drogi 

wojewódzkiej nr 630 w Jabłonnie. Zgodnie z ustaleniami z Mazowieckim 

Zarządem Dróg Wojewódzkich w Warszawie finansowa realizacja zadania 

planowana jest w latach 2025-2026. Środki na realizację przedsięwzięcia zostały 

zaplanowane w projekcie Uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 

2024-2043; 

b) 50.000,00 zł - „Pomoc finansowa dla Województwa Mazowieckiego na zadanie 

pn. Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 632 na odcinku od km 53+650 do km 

54+150 na terenie miejscowości Łajski” w związku z planowaną realizacją 

zadania w zakresie opracowania dokumentacji projektowej przez Mazowiecki 

Zarząd Dróg Wojewódzkich; 

c) 245.466,07 zł – zaplanowane na wykonanie odwodnienia miejscowego drogi 

powiatowej Nr 1818W w Legionowie w ramach zadania majątkowego                

pn.: „Projekty i budowa odwodnienia miejscowego dróg powiatowych oraz 

skrzyżowań” w związku z unieważnieniem postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego w wyniku otrzymania oferty znacznie przekraczającej 

środki zaplanowane na ten cel w budżecie Powiatu. 

a)  

2) zwiększenie: 

a) 14.400,00 zł z przeznaczeniem na realizację nowego zadania majątkowego   

pn.: „Dostawa i montaż urządzenia kompensacji mocy biernej w budynku 

Starostwa Powiatowego”; 

b) 15.300,00 zł przeznaczonych na realizację zadania majątkowego pn.: „Dostawa 

i montaż urządzeń do kompensacji mocy biernej w budynkach powiatowych 

jednostek oświatowych”; 

c) 15.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację nowego zadania majątkowego    

pn.: „Zakup witryny wydawczej chłodniczej” na potrzeby Domu Pomocy 

Społecznej "Kombatant" w Legionowie. 

 

Wiceprzewodnicząca komisji podziękowała za omówienie projektu uchwały i zaproponowała 

dyskusję. 

 

W związku z brakiem zgłoszeń, Pani Izabela Kownacka przystąpiła do procedury 

głosowania. Wynik głosowania: 

 

6 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Wiceprzewodnicząca komisji potwierdziła, że omawiany projekt uchwały w zakresie 

właściwości Komisji Rozwoju, został pozytywnie zaopiniowany.  
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Kolejno Pani Katarzyna Rembelska omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w Legionowie 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2023 – 2043.  

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że projekt uchwały przedstawia zmiany, które 

zostały podjęte w ramach kompetencji Zarządu Powiatu, w okresie od 30 października do                

20 listopada br. oraz z projektem uchwały Rady Powiatu w Legionowie, który został przed 

chwilą omówiony.  

 

Dodała, że w uchwale dokonywane są zmiany w zakresie przedsięwzięć: 

a)  „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz przebudowa skrzyżowania drogi 

powiatowej Nr 1819W - ul. Jagiellońskiej z drogą gminną ul. Mickiewicza                       

w Legionowie” na: „Opracowanie dokumentacji projektowej i rozbudowa 

skrzyżowania drogi powiatowej 1819W - ul. Jagiellońskiej z ul. Mickiewicza                 

w Legionowie wraz z infrastrukturą" oraz zwiększono łączne nakłady finansowe do 

kwoty 5.336.161,00 zł, zwiększono limit w 2024 r. do kwoty 5.200.000,00 zł,              

a także zwiększono limit zobowiązań do kwoty 5.200.000,00 zł z uwagi na 

dostosowanie do planowanego harmonogramu realizacji przedsięwzięcia przy 

uwzględnieniu planowanych kosztów jego realizacji oraz otrzymanej wstępnej 

promesy dofinansowania inwestycji z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 

Inwestycji Strategicznych w kwocie 2.000.000,00 zł; 

b)  „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz rozbudowa drogi powiatowej             

Nr 1820W w Gminie Jabłonna - etap 2" na: „Opracowanie dokumentacji projektowej 

oraz rozbudowa drogi powiatowej Nr 1820W w Gminie Jabłonna i Wieliszew - etap 

2" oraz zwiększono łączne nakłady finansowe do kwoty 32.345.630,00 zł, 

zwiększono limit w 2024 r. do kwoty 19.000.000,00 zł, wprowadzono limit w 2025 

r. w kwocie 13.000.000,00 zł, a także zwiększono limit zobowiązań do kwoty 

32.000.000,00 zł z uwagi na dostosowanie do planowanego harmonogramu 

realizacji przedsięwzięcia przy uwzględnieniu planowanych kosztów jego realizacji 

oraz środków z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg zaplanowanych w latach 2024 

-2025 na podstawie zatwierdzonej przez Prezesa Rady Ministrów listy podstawowej 

zadań rekomendowanych do dofinansowania w 2024 r. z Funduszu w kwocie 

24.526.036,50 zł, w tym: w 2024 r. w kwocie 14.715.621,90 zł oraz w 2025 r.            

w kwocie 9.810.414,60 zł; 

c)  „Opracowanie dokumentacji projektowej, przebudowa i rozbudowa drogi 

powiatowej nr 1805W na odcinku od DK nr 61 do drogi powiatowej nr 1807W               

w Gminie Serock” określając łączne nakłady finansowe w kwocie 10.578.849,15 zł, 

limit w 2024 r. w kwocie 10.500.000,00 zł oraz limit zobowiązań w kwocie 

10.500.000,00 zł w związku z planowanym rozpoczęciem realizacji przedsięwzięcia 

w zakresie prac budowlanych przy uwzględnianiu planowanych kosztów jego 

realizacji oraz otrzymanej wstępnej promesy dofinansowania inwestycji                        

z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych w kwocie 

8.000.000,00 zł; 

d) „Powiatowy transport publiczny - uruchomienie i obsługa powiatowych linii 

komunikacyjnych” zwiększono łączne nakłady finansowe do kwoty 15.231.701,21 

zł, zwiększono limit w 2024 r. do kwoty 4.310.000,00 zł, wprowadzono limit w 2025 

r. w kwocie 4.000.000,00 zł oraz zwiększono limit zobowiązań do kwoty 

9.201.398,06 zł w związku z planowanym zapewnieniem ciągłości funkcjonowania 

linii autobusowych; 

e) „Wykonanie dokumentacji projektowej odcinków dróg powiatowych oraz 
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skrzyżowań” zmniejszono łączne nakłady finansowe do kwoty 998.237,25 zł                

w związku z ujęciem kosztów wykonania dokumentacji projektowej dotyczącej drogi 

powiatowej nr 1805W na odcinku od DK nr 61 do drogi powiatowej nr 1807W            

w Gminie Serock w odrębnym przedsięwzięciu. 

 

Kolejno Pani Katarzyna Rembelska wskazała, że wprowadza się w planie dochodów 

majątkowych: 

 

a) środki z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych na 

podstawie promes wstępnych na dofinansowanie inwestycji pn.: „Opracowanie 

dokumentacji projektowej, przebudowa i rozbudowa drogi powiatowej nr 1805W na 

odcinku od DK nr 61 do drogi powiatowej nr 1807W w Gminie Serock” w kwocie 

8.000.000,00 zł oraz inwestycji pn.: „Opracowanie dokumentacji projektowej               

i rozbudowa skrzyżowania drogi powiatowej 1819W - ul. Jagiellońskiej                         

z ul. Mickiewicza w Legionowie wraz z infrastrukturą” w kwocie 2.000.000,00 zł; 

b) środki z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na podstawie zatwierdzonej przez 

Prezesa Rady Ministrów listy podstawowej zadań rekomendowanych do 

dofinansowania w 2024 r. z Funduszu na zadanie pn.: „Opracowanie dokumentacji 

projektowej oraz rozbudowa drogi powiatowej Nr 1820W w Gminie Jabłonna                

i Wieliszew - etap 2” w kwocie 14.715.621,90 zł (kwota całkowitego dofinansowania 

w latach 2024-2025 wynosi 24.526.036,50 zł). 

 

Wiceprzewodnicząca komisji podziękowała za omówienie projektu uchwały i zaproponowała 

dyskusję, w której kolejno udział wzięli. 

 

Pan Leszek Smuniewski zapytał o kwestię transportu zbiorowego, czy w roku przyszłym  

będzie również dofinansowanie, tak jak w bieżącym? 

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że dofinansowanie wynosi 3 zł od wozokilometra. 

Nadmieniła, że corocznie składane są wnioski w tej sprawie. Dodała, że w roku 2023 powiat 

otrzymał ponad 1.500.000,00 zł, a  na rok 2024 jest przewidywane w planie po stronie 

dochodów 1.650.000,00 zł.  

 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Wiceprzewodnicząca komisji przystąpiła                

do procedury głosowania. Wynik głosowania: 

 

6 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Wiceprzewodnicząca komisji potwierdziła, że omawiany projekt uchwały w zakresie 

właściwości Komisji Rozwoju, został pozytywnie zaopiniowany.  

 

 

 

4. Zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Legionowskiego na 2024 rok. 

 

Wiceprzewodnicząca komisji zwróciła się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego     

o przedstawienie projektu. 

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że Zarząd Powiatu pochylił się nad wszystkimi 

wnioskami, które wpłynęły w tym zakresie. Nadmieniła, że nie wszystkie zostały 
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uwzględnione w projekcie budżetu, ale większość z nich tak. Zostały uwzględnione 

programy zdrowotne, dofinansowanie ambulatorium, transport publiczny. Dodatkowo           

w ramach programów zdrowotnych zaplanowano 200.000,00 zł na nowe programy, których 

realizacja wystąpi w kolejnym roku. Dodała, że w ramach ograniczeń, które wymusza 

zrównoważenie budżetu, z planu zdjęto wydatki na nagrody jubileuszowe, odprawy 

emerytalne. Jest to na bieżąco uzupełniane w ramach występujących potrzeb. Redukcja 

została wykonana również w zakresie godzin ponadwymiarowych oraz zakupów i usług 

teleinformatycznych, dotyczących urzędu i pozostałych jednostek powiatowych.    

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w projekcie budżetu na 2024 rok łączne dochody 

przewidziane są w wysokości 195.068.077,17 zł, natomiast wydatki 211.766.558,07 zł,        

w tym: wydatki bieżące – 160.596.672,97 zł, a wydatki majątkowe 51.169.885,10 zł. 

Dodała, że planowany wynik budżetu to deficyt w wysokości 16.698.480,90 zł, który 

zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z emisji obligacji – 13.800.000,00 zł, wolnymi 

środkami – 398.480,90 zł oraz środkami z lokat dokonanych w latach ubiegłych – 

2.500.000,00 zł. 

Zaznaczyła, że jeżeli chodzi o wydatki na 2024 rok, to zaplanowano je co do zasady na 

poziomie przewidywanego wykonania w 2023 roku, uwzględniając wzrost średnich 

wynagrodzeń dla pracowników administracji i obsługi o 10% i dla nauczycieli o 12,3% - 

narzucone ustawą budżetową oraz dwukrotny wzrost minimalnego wynagrodzenia w ciągu 

2024 roku.   

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że zaplanowano łącznie wydatki majątkowe              

w kwocie ok 51.200.000,00 zł, co stanowi ok ¼ wszystkich wydatków. Nadmieniła,               

że w pierwszej kolejności zaplanowano inwestycje będące już w fazie realizacji oraz te, na 

które powiat otrzyma dofinansowanie. Dodała, że zaplanowano inwestycje, które będą 

zlokalizowane na terenie wszystkich gmin Powiatu Legionowskiego oraz ujęto zadania 

majątkowe, wynikające z zaktualizowanej w 2020 roku Strategii Rozwoju Powiatu 

Legionowskiego na lata 2016 – 2025. 

 

Zaznaczyła, że w ramach wydatków majątkowych na 2024 rok ujęto: 

1) na wydatki inwestycyjne - 45.650.600,00 zł; 

2) na zakupy inwestycyjne – 4.708.158,00 zł; 

3) dotacje na zadania inwestycyjne – 811.127,10 zł     

 

Następnie Skarbnik Powiatu Legionowskiego wskazała, że w ramach zadań 

inwestycyjnych, których okres realizacji przekracza rok budżetowy, a zostały ujęte 

również w ramach przedsięwzięć w Wieloletniej Prognozie Finansowej ujęto: 

1) „Opracowanie dokumentacji projektowej i rozbudowa skrzyżowania drogi 

powiatowej 1819W - ul. Jagiellońskiej z ul. Mickiewicza w Legionowie wraz            

z infrastrukturą”. Dodała, że w okresie realizacji 2022-2024, łączne nakłady 

finansowe to 5.336.161,00 zł, z tego w roku 2024 w kwocie 5.200.000,00 zł. 

Zewnętrznym źródłem finansowania zadania w 2024 r. zgodnie z promesą 

wstępną będą środki z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych w kwocie 2.000.000,00 zł; 

2) „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz rozbudowa drogi powiatowej         

Nr 1801W w Gminie Serock”. Nadmieniła, że okres realizacji 2016-2025, łączne 

nakłady finansowe to 18.362.141,08 zł, z tego, w roku 2024 w kwocie 

2.000.000,00 zł oraz w roku 2025 w kwocie 4.000.000,00 zł; 
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3) „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz rozbudowa drogi powiatowej         

Nr 1816W (ul. Przyszłość) na odcinku od drogi wojewódzkiej nr 632 do drogi 

powiatowej Nr 1815W   w Gminie Nieporęt”. Dodała, że w okresie realizacji 2023-

2024, łączne nakłady finansowe to 3.217.710,00 zł, z tego w roku 2024 w kwocie 

3.000.000,00 zł; 

4) „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz rozbudowa drogi powiatowej        

Nr 1820W w Gminie Jabłonna i Wieliszew – etap 2”. Zaznaczyła, że w okresie 

realizacji 2022-2025, łączne nakłady finansowe to 32.345.630,00 zł, z tego         

w roku 2024 w kwocie 19.000.000,00 zł oraz w roku 2025 w kwocie 

13.000.000,00 zł. Zewnętrznym źródłem finansowania zadania w latach 2024 – 

2025 zgodnie z zatwierdzoną przez Prezesa Rady Ministrów listą podstawową 

zadań rekomendowanych do dofinansowania będą środki z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg odpowiednio w kwotach 14.715.621,90 zł oraz 9.810.414,60 zł; 

5) „Opracowanie dokumentacji projektowej, przebudowa i rozbudowa drogi 

powiatowej nr 1805W na odcinku od DK nr 61 do drogi powiatowej nr 1807W      

w Gminie Serock”. Dodała, że okres realizacji 2020-2024, łączne nakłady 

finansowe 10.578.849,15 zł, z tego w roku 2024 w kwocie 10.500.000,00 zł. 

Zewnętrznym źródłem finansowania zadania w 2024 r. zgodnie z promesą 

wstępną będą środki z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych w kwocie 8.000.000,00 zł; 

6) „Projekty i budowa odwodnienia miejscowego dróg powiatowych oraz 

skrzyżowań”. Nadmieniła, że okres realizacji 2016-2024, łączne nakłady 

finansowe 7.893.111,85 zł, z tego w roku 2024 w kwocie 1.200.000,00 zł; 

7) „Przebudowa przejść dla pieszych w drogach powiatowych”. Dodała, że w okresie 

realizacji 2018-2024 łączne nakłady finansowe to 2.527.427,45 zł, z tego w roku 

2024 w kwocie 330.000,00 zł. Zaznaczyła, że w ramach zadania planowane jest 

opracowanie dokumentacji projektowej oraz przebudowa dwóch przejść dla 

pieszych w Legionowie tj. na drodze powiatowej Nr 1819W ul. T. Kościuszki przy 

ul. Piastowskiej oraz na drodze powiatowej Nr 1825W ul. Jana III Sobieskiego 

przy ul. Piotra Skargi; 

8) „Wykonanie dokumentacji projektowej odcinków dróg powiatowych oraz 

skrzyżowań”. Dodała, że w okresie realizacji 2014-2024, łączne nakłady 

finansowe to 1.980.527,25 zł, z tego w roku 2024 w kwocie 1.200.000,00 zł; 

9) „Stworzenie siedziby Centrum Usług Społecznych poprzez rozbudowę budynku 

Starostwa Powiatowego w Legionowie wraz z przebudową części pomieszczeń”. 

Nadmieniła, że w okresie realizacji 2021-2026, łączne nakłady finansowe             

to 24.397.320,00 zł, z tego w roku 2024 w kwocie 720.600,00 zł, w roku 2025 

w kwocie 11.640.000,00 zł oraz w roku 2026 w kwocie 11.500.000,00 zł; 

10)  „Analiza możliwości związanych z zaspokojeniem potrzeb lokalowych 

Powiatowego Zespołu Szkół Ponadpodstawowych im. Jerzego Siwińskiego             

w Legionowie”. Zaznaczyła, że w okresie realizacji 2023-2024, łączne nakłady 

finansowe to 230.000,00 zł, z tego w roku 2024 w kwocie 200.000,00 zł;  

11) „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz przebudowa szatni w Liceum 

Ogólnokształcącym im. Marii Konopnickiej w Legionowie”. Dodała, że w okresie 

realizacji 2023-2024, łączne nakłady finansowe to 728.200,00 zł, z tego 

w roku 2024 w kwocie 700.000,00 zł; 

12)  „Opracowanie dokumentacji projektowej wraz z budową I etapu nowej siedziby 

Powiatowej Instytucji Kultury”. Nadmieniła, że w okresie realizacji 2020-2026, 

łączne nakłady finansowe to 15.990.436,83 zł, z tego w roku 2024 w kwocie 
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1.000.000,00 zł, w roku 2025 w kwocie 5.019.500,00 zł oraz w roku 2026             

w kwocie 9.383.500,00 zł.  

 

Następnie Pani Katarzyna Rembelska wymieniła zadania inwestycyjne jednoroczne: 

1) „Budowa instalacji wentylacji mechanicznej oraz klimatyzacji w budynku Liceum 

Ogólnokształcącego im. Marii Konopnickiej w Legionowie” – 300.000,00 zł,; 

2) „Budowa systemu odwodnienia przy wejściu głównym do budynku Powiatowego 

Zespołu Szkół i Placówek Specjalnych w Legionowie” – 200.000,00 zł; 

3) „Wykonanie instalacji przyzywowej w budynku Domu Pomocy Społecznej 

„Kombatant” w Legionowie” – 100.000,00 zł; 

oraz zakupy inwestycyjne: 

1) „Zakup nieruchomości gruntowych pod drogi powiatowe” – 1.598.158,00 zł; 

2) „Zakup nieruchomości pod inwestycje powiatowe” – 2.500.000,00 zł; 

3) „Wymiana platformy sieciowej w ramach poprawy cyberbezpieczeństwa” na 

potrzeby Starostwa Powiatowego w Legionowie – 200.000,00 zł; 

4) „Zakup urządzeń Fortigate” na potrzeby szkół powiatowych, Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Legionowie oraz Domu Pomocy Społecznej 

„Kombatant” w Legionowie – 140.000,00 zł; 

5) „Zakup macierzy dyskowej” na potrzeby Powiatowego Urzędu Pracy                        

w Legionowie – 250.000,00 zł; 

6) „Zakup urządzenia Fortigate” na potrzeby Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 

w Legionowie – 20.000,00 zł. 

Kolejno Pani Katarzyna Rembelska przedstawiła informację o dotacjach przeznaczonych 

na realizację inwestycji. Powiedziała, że w budżecie Powiatu Legionowskiego na 2024 

rok zaplanowano środki  w formie dotacji na zadania realizowane w ramach 

przedsięwzięć ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej pn.: 

 

1) „Współfinansowanie kosztów przygotowania do realizacji inwestycji pn. 

Rozbudowa prawego wału przeciwpowodziowego rzeki Wisły na odcinku Jabłonna 

– Nowy Dwór Mazowiecki” – okres realizacji 2019-2024, łączne nakłady finansowe 

188.138,34 zł, z tego w roku 2024 w kwocie 20.627,10 zł; 

2) „Prace konserwatorskie i restauratorskie ołtarza głównego i obrazu Wniebowzięcia 

Najświętszej Maryi Panny w kościele pw. Św. Antoniego w Woli Kiełpińskiej” – 

okres realizacji 2024-2025, łączne nakłady finansowe 710.000,00 zł, z tego             

w roku 2024 w kwocie 362.100,00 zł i w roku 2025 w kwocie 347.900,00 zł. 

Zewnętrznym źródłem finansowania zadania w latach 2024 - 2025 zgodnie             

z promesą wstępną będą środki z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków         

w kwotach po 347.900,00 zł; 

3) „Prace konserwatorskie i restauratorskie w zakresie elewacji budynku oraz ołtarza 

głównego w kościele pw. Zwiastowania Najświętszej Maryi Panny w Serocku” – 

okres realizacji 2024-2025, łączne nakłady finansowe 840.000,00 zł, z tego           

w roku 2024 w kwocie 428.400,00 zł i w roku 2025 w kwocie 411.600,00 zł. 

Zewnętrznym źródłem finansowania zadania w latach 2024-2025 zgodnie                

z promesą wstępną będą środki z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków         

w kwotach po 411.600,00 zł. 
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Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że  w ramach Powiatowego Transportu Publicznego 

w roku 2024 zaplanowano środki w wysokości 4.310.000,00 zł oraz w roku 2025                   

w wysokości 4.000.000,00 zł. Dodała, że w zakresie budowy linii kolejowej Zegrze – 

Przasnysz zaplanowano finansową realizację zadania na rok 2025 oraz na rok 2028               

w kwotach ponad 1.100.000,00 zł. 

Dodała, że zaplanowano również pomoc finansową dla Województwa Mazowieckiego na 

zadanie pn. „Budowa drogi wojewódzkiej nr 630 na terenie Gminy Jabłonna”. Nadmieniła, 

że planowane jest drugiej połowie 2024 roku podpisanie umowy dotacyjnej. Na rok 2025 

zaplanowano płatność w wysokości 299.628,00 zł oraz na rok 2026 – kwotę 699.132,00 

zł. 

 

Wiceprzewodnicząca komisji podziękowała za omówienie projektu i zaproponowała 

dyskusję, w której kolejno udział wzięli.  

 

Dodała, że wpłynęła opinia projektu budżetu od Powiatowego Inspektora Nadzoru 

Budowlanego – stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Pan Zbigniew Garbaczewski odniósł się do pozycji w budżecie dotyczącej zakupu 

nieruchomości – wysokość 2.500.000,00 zł. Poprosił o szczegóły w tym zakresie. 

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w planach jest: 

1) zakup nieruchomości pod PIK; 

2) zakup działki w Jabłonnie; 

3) do wyjaśnienia sytuacja ze szkołą na ul. Targowej w Legionowie. 

Dodała, że rozmowy dotyczące powyższych tematów są w trakcie i na bieżąco będą 

podejmowane decyzje, ale środki zostają już zabezpieczone.  

 

W ocenie Pana Zbigniewa Garbaczewskiego zakup działki w Jabłonnie powinien zostać 

przyspieszony, ponieważ jest to bardzo dobre miejsce. Zauważył, że środki zaplanowane 

na te trzy zadania są bardzo skromne.  

 

Następnie radny odniósł się do tematu remontów kościołów. Wyraził wątpliwość, czy to jest 

zadanie powiatowe. 

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że powiat ma zadania w ramach ochrony zabytków. 

 

Pan Zbigniew Garbaczewski wskazał, że kościół w Jabłonnie został odrestaurowany               

w ramach środków zewnętrznych. Powiedział, że jest dla niego zrozumiałe dbanie o te 

zadania, ale czy to nie jest zadanie poszczególnych gmin. Nadmienił, że powiat ma wydatki 

inwestycyjne, np. budowa szkoły, która jest zadaniem bardzo ważnym.  

 

Pani Katarzyna Rembelska odpowiedziała, że faktycznie tak jest, że to gminy występują       

o te środki zewnętrzne. Dodała, że z racji tego, że wspominane dwa kościoły z ramienia 

gmin dostaną dofinansowania, a chciałyby skorzystać z kolejnych, dlatego teraz procedurę 

prowadzi powiat. Zaznaczyła, że powiat nie wnosi do tego zadania żadnych środków 

własnych, jest tylko pośrednikiem przekazania środków finansowych. 

 

Pani Aleksandra Bednarek powiedziała, że również uważa iż zaplanowane kwotę 

2.500.000,00 zł na zakup nieruchomości jest za mała, ponieważ to tyle, ile Miasto 

Legionowo sobie życzy za sprzedaż działki pod PIK. Jej zdaniem poprawa warunków 
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oświatowych jest konieczna w powiecie. Dodała, że zaniepokoiło ją 200.000,00 zł 

zaplanowane na analizę możliwości związanych z zaspokojeniem potrzeb lokalowych 

Powiatowego Zespołu Szkół Ponadpodstawowych im. Jerzego Siwińskiego w Legionowie. 

Zapytała o jaką analizę chodzi. Jej zdaniem analiza nie jest potrzebna, potrzebna jest nowa 

szkoła, ponieważ obecna jest za mała, a w tym miejscu nie ma możliwości rozbudowy.         

Z drugiej strony nie jest dla radnej zrozumiałe wydatkowanie środków na klimatyzację          

w LO im. Marii Konopnickiej w Legionowie. 

 

Pani Izabela Kownacka dodała, że w szkole na ul. Targowej jest problem z ograniczonymi 

warunkami lokalowymi.   

 

Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że chciałby, aby w Gminie Jabłonna powstała taka 

szkoła jak w Gminie Nieporęt, więc należałoby zacząć od zakupu działki. 

 

Pani Aleksandra Bednarek dodał, że w jej ocenie powinna powstać szkoła branżowa, która 

będzie miała możliwości, aby współpracować z PAN-em, CECH-em. A w istniejącej szkole 

na Targowej nie ma warunków lokalowych.   

 

Pan Wiesław Smoczyński powiedział, że zgadza się z wypowiedziami poprzedników. 

Zaproponował, aby zaczekać z wykupem nieruchomości pod PIK, być może Miasto 

Legionowo obniży trochę tą wygórowaną stawkę. W jego ocenie miasto powinno podarować 

tą działkę, ponieważ ten obiekt powstanie głównie dla mieszkańców Legionowa. Natomiast 

szkoła bezwzględnie powinna powstać jako priorytet i zaplanowane środki na zakup 

nieruchomości powinny zostać przeznaczone na zakup działki pod szkołę. 

 

Następnie odniósł się do projektu budżetu. Zaznaczył, że powiat ma główne dochody z PIT-

u i CIT-u. Zapytał jakie będą dochody z PIT-u i CIT-u, jak planowane jest 60% zł wolne      

od podatku. 

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że wtedy spadną dochody powiatu. Pan Wiesław 

Smoczyński potwierdził. 

 

Pani Aleksandra Bednarek poprosiła o zweryfikowanie ponownie, czy 200.000,00 zł 

zaplanowane na analizę możliwości związanych z zaspokojeniem potrzeb lokalowych 

Powiatowego Zespołu Szkół Ponadpodstawowych im. Jerzego Siwińskiego w Legionowie 

jest konieczne i wyposażenie LO im. Marii Konopnickiej w Legionowie w klimatyzację jest 

niezbędne. 

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w tym roku wykonywana jest klimatyzacja          

w pracowni gastronomicznej w szkole na ul. Targowej. 

 

Dodała, że 200.000,00 zł zaplanowane na analizę, to jest tylko taka nazwa zadania, bo tak 

naprawdę na ten moment nie ma pewności jakie będzie ukierunkowanie jeżeli chodzi            

o poprawę warunków oświatowych. Nadmieniła, że taka nazwa zadania daje różne 

możliwości wydatkowania środków, jeżeli pojawią się jakieś perspektywy na rozwój.   

 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Pani Izabela Kownacka przystąpiła do 

głosowania w sprawie projektu budżetu Powiatu Legionowskiego na 2024 rok. Wynik 

głosowania: 
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5 głosów za, 2 głosy wstrzymujące i brak głosów przeciwnych. 

 

 

Następnie członkowie komisji zwrócili się z prośbą do Zarządu Powiatu w Legionowie             

o potraktowanie priorytetowo zakupu działki pod cele oświatowe, co jest niezbędne do 

poprawy oferty edukacyjnej na terenie Powiatu Legionowskiego – stanowi załącznik nr 4 

do protokołu. Wiceprzewodnicząca komisji przystąpiła do głosowania w sprawie wniosku. 

Wynik głosowania:  

7 głosów za, brak głosów wstrzymujących i przeciwnych. 

 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Wiceprzewodnicząca komisji 

przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

 

5. Sporządzenie planu pracy komisji na 2024 rok. 

 

Pani Izabela Kownacka powiedziała, że w związku z kończącą się kadencją w roku 

przyszłym plan pracy został opracowany do kwietnia 2024 roku – stanowi załącznik nr 5 

do protokołu. Nadmieniła, że taką propozycje przekazał Przewodniczący komisji. 

 

Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że uważa, iż plan pracy komisji powinien zostać 

przygotowany na cały 2024 rok. Potwierdził to również Pan Wiesław Smoczyński oraz Pani 

Aleksandra Bednarek, która dodała, że plan pracy komisji można w każdej chwili zmienić. 

 

Pan Wiesław Smoczyński zaproponował, aby przed najbliższą Sesją Rady Powiatu                 

w Legionowie w dniu 27.11.br. odbyło się posiedzenie Komisji Rozwoju na którym zostanie 

przyjęty plan pracy na cały 2024 rok. W czasie dyskusji członków komisji zostało ustalone 

iż pkt Sporządzenie planu pracy komisji na 2024 rok zostanie przeniesiony na kolejne 

posiedzenie Komisji Rozwoju. Wiceprzewodnicząca komisji przystąpiła do procedury 

głosowania w tej sprawie. Wynik glosowania: 

 

7 głosów za, brak głosów wstrzymujących i przeciwnych. 

 

Wiceprzewodnicząca komisji przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

  Wiceprzewodnicząca komisji zapytała, czy ktoś chciałby zgłosić jakieś uwagi do 

przedstawionego protokołu. Pan Wiesław Smoczyński zwrócił się z prośbą o sprawdzenie 

poprawności kwot wpisanych w pkt 4. protokołu z dnia 25 października br. W jego ocenie 

nie są one prawidłowe. Pani Izabela Kownacka powiedziała, że w takim przypadku 

proponuje przeniesienie pkt. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji na 

następne posiedzenie. Poprosiła o zweryfikowanie uwagi radnego. Przystąpiła do procedury 

głosowania. Wynik głosowania: 

 

7 głosów za,  brak głosów wstrzymujący i przeciwnych. 
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7. Wolne wnioski. 

 

Pan Wiesław Smoczyński powiedział, że w Gminie Nieporęt zostało wykonane oświetlenie 

przejść dla pieszych, co powoduje zwiększenie ich widoczności. Zaproponował, aby Zarząd 

Powiatu w Legionowie przejrzał przejścia dla pieszych w powiecie pod względem 

oświetlenia, czy wszystkie działają. Jeżeli nie ma oświetlenia, to sugeruje rozważyć 

poprawę w tym zakresie. Dodał, że na ul. Jana Kazimierza w Nieporęcie przy każdym 

przejściu dla pieszych postawiony jest słup i dodatkowe oświetlenie, co bardzo poprawia 

ich widoczność oraz bezpieczeństwo. 

 

Do w/w wniosku przychylił się również Pan Zbigniew Garbaczewski.    

 

Pani Aleksandra Bednarek zapytała, czy został ustalony już termin podsumowywania 

Strategii Rozwoju Powiatu Legionowskiego? 

 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że spotkanie w tym zakresie odbędzie się w terminie 

12-13.02.2024 r.  

 

Pani Izabela Kownacka zapytała, czy Przewodniczący Rady posiada jakieś nowe informacje 

w sprawie budowy wałów przeciwpowodziowych w Jabłonnie? 

 

Pan Leszek Smuniewski odpowiedział, że nie ma żadnych nowych informacji. 

 

Pan Grzegorz Zbroch zwrócił się z prośbą do Zarządu Powiatu w Legionowie o rozważenie 

budowy chodnika na ul. Sikorskiego w Legionowie (odcinek drogi: jadąc od strony Łajsk      

w kierunku Starostwa Powiatowego w Legionowie). 

 

 

 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie komisji zamknęła Wiceprzewodnicząca Komisji Rozwoju Pani Izabela 

Kownacka.                                                                   

 

      Przewodniczący Komisji Rozwoju 

 

       Grzegorz Kubalski 

Protokół sporządziła Agata Szraga 

 


